

AWARD CITATION

1. Surname, name and middle name GOLOLOBOV SERGEJ IVANOVICH
2. Rank Private
3. Position and unit Telephonist of 511 howitzer artillery regiment, 6 artillery "Mozyr" Red Banner breakthrough division of the Supreme Command Reserve.

is recommended for order "PATRIOTIC WAR II CLASS"
4. Birth year 1907
5. Nationality Russian
6. Party membership VKP(b) member candidate august 1944 IDN_o 7652708
7. Participation in civil war and later in defence of USSR, Patriotic war Didn't participate in the civil war. In Patriotic war since June 1941 constantly on Western, Bryansk, 1 Belorussian fronts.
8. Wounds and contusions None
9. In Red Army service since June 1941
10. Drafted by which induction station Kolpino district military commissariat, Orel region.
11. Previous awards Order "Red Star" decree N_o024 by 18 howitzer artillery brigade on 24.08.1944; order "Patriotic war II class" decree N_o0179 by 1 Belorussian front on 07.04.1945.
12. Awardee's and his family permanent home address *intentionally obscured*

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Private GOLOLOBOV exhibits courage, bravery, and steadfastness in the struggle against the German invaders.

In the enemy defence breakthrough operation near Reetz on 01 March 1945, he was present directly among the fighting formation of the attacking rifle units. He provided uninterrupted wired communication line towards the battery commander. During the day of the battle, operating under enemy artillery and mortar fire, he repaired 12 line cuts.

All the GOLOLOBOV's effort assisted the battery commander in continuous and efficient governance of the artillery fire, which resulted in the following damage to the enemy: 2 machine-guns, 1 anti-tank cannon, and up to 15 troops destroyed, 1 mortar battery suppressed. Thanks to this effort, the attacking rifle units of 151 [Guards] rifle regiment were successful in breaking through the enemy defence and capturing the town.

On 15 March 1945, in an enemy defence breakthrough operation south-east of town Altdamm, he supervised and ensured impeccable functioning of the telephone wire line between the battery commander's observation post and the firing positions. He repaired up to 15 line cuts during the day of the battle, while operating under enemy fire. His effort assisted the battery commander in continuous and efficient governance of the artillery fire. On that day, the artillery battery destroyed 2 machine-guns, 1 anti-tank cannon, and up to 20 troops; suppressed 1 mortar battery.

Thanks to uninterrupted communication lines and timely opened artillery fire at the enemy targets, the supported 311 rifle division broke through the enemy defence and exploited the initial success.

He deserves state award order "PATRIOTIC WAR II CLASS".

24 March 1945
Commander of 511 howitzer artillery regiment
Lt. Colonel *signature* /SEMYONOV/



II. Conclusion of the superiors

He deserves order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Commander of 18 howitzer artillery breakthrough brigade of the Supreme
Command Reserve.

Guards Mj. General *signature* /PYLIN/

24 March 1945

Conclusion of Army Military Council

He deserves order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Commander of 6 artillery "Mozyr" Red Banner breakthrough division of the
Supreme Command Reserve

Colonel *signature* /ZERNOV/

27 March 1945

Conclusion of the Front Military Council

He deserves order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Military council member,
Commander of the artillery troops of 61 army
Mj. General *signature* /EGOROV/

19 April 1945

Awarded with order "PATRIOTIC WAR II CLASS" by the decree # 0189/n issued by
1 Belorussian front on 30 April 1945.

Head of personnel department of 1 Belorussian front
Lt. Colonel of army service corps *signature* /VASILIEV/

НАГРАДНОЕ ЛИСТ

0924
29.3.45

ЖК

1. Фамилия, имя и отчество - ГОЛОЛОБОВ Сергей Иванович.
2. Звание - Красноармеец. 3. Должность, часть - телефонист 511-го Таубичного Артиллерийского полка, 6-й Артиллерийской Мозырской Краснознаменной дивизии Прорыва РТК.
Представляется к ордену - "ОТЕЧЕСТВЕННАЯ ВОЙНА" ВТОРОЙ СТЕПЕНИ.
4. Год рождения - 1907. 5. Национальность - русский. 6. Партийность - кандидат в члены ВКП / с / с августа 1944 г. кандидатская карточка № 7652708.
7. Участие в гражданской войне, последующих боевых действиях по защите СССР и Отечественной войне / где, когда - Не участвовал. Отечественная война - с июня 1941 г. Непрерывно. Западный, Брянский и 1-й Белорусский фронты.
8. Имеет ли ранения и контузии в Отечественной войне - Не имеет.
9. С какого времени в Красной армии - с июня 1941 года.
10. Каким РВК призван - Колпнянским РВК, Орловской области.
11. Чем ранее награжден / за какие отличия / - орденом "КРАСНАЯ ЗВЕЗДА" приказ 18 ГАЕ № 024 от 24.08.1944 года.
Ор. 2 ст. на 1 боев. в 0179 - 7.4.45 2
12. Постоянный домашний адрес представляемого к награждению и адрес его семьи

1. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг :

Красноармеец ГОЛОЛОБОВ в боях с немецко-фашистскими захватчиками проявляет стойкость, мужество и отвагу.

При прорыве обороны противника в районе г. РЕБЕЦ 1.3.1945 года, находясь непосредственно в боевых порядках наступающих стрелковых подразделений, обеспечил командиру батареи бесперебойную проводочную связь. За день боя под артиллерийским и минометным обстрелом противника устранил до 12 порывов линии связи.

Всем этим красноармеец ГОЛОЛОБОВ содействовал командиру батареи бесперебойное управление огнем, в результате чего батарея своим огнем уничтожила: 2 пулемета, орудие ПТО, до 15 солдат и подавила огонь минометной батареи противника. Благодаря чему наступающие стрелковые подразделения 151 СП успешно прорвали оборону и овладели городом.

15.3.1945 года при прорыве обороны противника юго-восточнее гор. АЛТЫДАММ обслуживая телефонную линию связи с НП командира батареи с ОП, обеспечил бесперебойную работу ее. Под артиллерийским и минометным обстрелом противника устранил за этот день боя до 15 порывов линии связи. Чем содействовал командиру батареи бесперебойное управление огнем. Батарея за день боя своим огнем уничтожила: 2 станковых пулемета, орудие ПТО, до 20 солдат противника, подавила огонь минометной батареи.

Благодаря бесперебойной связи и своевременному открытию артогня по мешающим огневым точкам противника, содействовал подразделениям 311 СП прорвать оборону противника и развить дальнейший успех.

Достоин правительственной награды ордена - "ОТЕЧЕСТВЕННАЯ ВОЙНА" ВТОРОЙ СТЕПЕНИ.



КОМАНДИР 511 ТАУБИЧНОГО АРТИЛЛЕРИЙСКОГО ПОЛКА
ПОДПОЛКОВНИК СЕМЕНОВ

"24" марта

Семенин

2. Заключение вышестоящих начальников :

Достоин правительственной награды ордена *Отечественной войны II степени*
Командир 18 ГАБ Прорыва РК
Гв. Генерал-майор артиллерии *А. В. Ивлин* 'П. И. И. В.'

"24" марта 1945 г.

Достоин Правительственной награды ордена

Отечественной войны I степени

Командир артиллерийской мозырской Краснознаменной дивизии прорыва РК

И. И. Г. О. Л. К. О. В. И. К. :- *Г. Г. Г. Г.* /ЗЕРНОВ

"27" марта 1945 г.

ЗАКЛЮЧЕНИЕ КОМАНДУЮЩЕГО АРТИЛЛЕРИЕЙ 61 АРМИИ

Достоин награждения орденом "ОТЕЧЕСТВЕННАЯ ВОЙНА II СТЕПЕНИ"



ЦЕНА ВОЕННОГО СОВЕТА
КОМАНДУЮЩИЙ АРТИЛЛЕРИЕЙ 61 АРМИИ
ГЕНЕРАЛ-МАJOR АРТИЛЛЕРИИ
-ЕВРОВ-

А. В. Ивлин

"19" 4 45г.

Приказом канцелярии арт. 1599 и 0189 от 30.4.45 награжден орденом "Отеч. войны II ст."

Ст. нач. нач. ОК. Ж.В. 1599

Подполковник *Г. Г. Г. Г.*

Васильев

